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Z činnosti zastupitelstva 
 

Zastupitelstvo obce Dobrčice na svém 3. zasedání konaném dne 8. března 2019: 

▪ schválilo program 3. zasedání Zastupitelstva obce Dobrčice, 

▪ vzalo na vědomí kontrolu plnění usnesení z 2. zasedání Zastupitelstva obce Dobrčice, 

▪ vzalo na vědomí provedená rozpočtová opatření č. 8/2018 a 1/2019, 

▪ vzalo na vědomí zápisy ze zasedání Finančního a Kontrolního výboru Zastupitelstva 

obce Dobrčice a uložilo starostovi obce předložit na další zasedání kontrolního výboru 

ty dokumenty, které jsou jím požadovány, pokud jsou vedeny a bez osobních údajů, 

▪ schválilo zřízení běžného účtu u ČSOB, 

▪ schválilo zadání zakázky malého rozsahu na Studii protipovodňových opatření nad 

ulicí k Beňovu společnosti Atelier Fontes, s.r.o., 

▪ schválilo zadání zakázky malého rozsahu na rozšíření současného kontejnerového stání 

firmě Sisko, s.r.o., 

▪ schválilo rozpočtové opatření č. 2/2019. 

 

V uplynulém období se zastupitelstvo obce a obecní úřad zabývali následujícím: 

▪ 7. ledna 2019 se uskutečnilo jednání na Odboru územního plánování Magistrátu města 

Přerova ve věci přípravy využití pozemků Chmelařových. 

▪ 17. ledna se uskutečnila prohlídka polí nad ulicí k Beňovu ve věci přípravy možných 

opatření, která by mohla zmírnit přívalové povodně. Zakázka na vypracování studie 

byla zadána rozhodnutím zastupitelstva firmě Atelier Fontes, s.r.o., která projektovala 

Revitalizaci toku a nivy Dobrčického potoka. 

▪ Současně proběhlo jednání ohledně další údržby ploch v okolí revitalizovaného 

Dobrčického potoka. Na základě doporučení budou nadále sečeny jen větší plochy 

a kolem potoka bude udržován chodník pro procházky. 

▪ V úterý 22. ledna proběhlo jednání za účelem prodloužení povolení vypouštění 

odpadních vod do Dobrčického potoka. Obci na základě proběhlého řízení bylo toto 

povolení uděleno na dalších 5 let. 

▪ V důsledku velké sněhové nadílky se na přelomu ledna a února ulomila větev hrušně 

nad hasičskou zbrojnicí a došlo k poškození čelní zdi spodní hasičské zbrojnice. 

Vzniklá škoda bude kryta z pojištění obce. Ze stejných důvodů došlo také k polámání 

několika okrasných stromů a keřů v obci, které musely být odstraněny. 

▪ V měsíci únoru byly podány dvě žádosti o dotace k Olomouckému kraji. První byla 

žádost o podporu přípravy projektové dokumentace, o kterou jsme měli zažádáno už 

v loňském roce, ale z důvodu průtahů s dokončením územního plánu se nepodařilo 

dotaci ve výši 277.991,- Kč vyčerpat a tak se musela celá vracet Olomouckému kraji. 

Doufáme, že nám tuto dotaci ve stejné výši v letošním roce opět přidělí a my ji budeme 

moci vyčerpat. Spoluúčast obce je min. 50 % způsobilých výdajů. Druhá žádost 

o dotace byla podána na nákup věcného vybavení pro jednotku sboru dobrovolných 

hasičů na pořízení kvalitních zásahových rukavic v ceně do 25.000,- Kč (dotace je  

100 % způsobilých výdajů). 

▪ V měsíci březnu byly ke Krajskému úřadu Olomouckého kraje podány dvě registrace 

žádostí na příspěvek pro obnovu holin v Přestavlckém lese. 

▪ V úterý 12. března se uskutečnila Valná hromada Dobrovolného svazku obcí 

Přestavlcký les (DSO PL), kde byla probírána zejména příprava výsadby oplocenek 

a dokončení těžby kůrovcového dřeva. Diskutovány byly také výsledky hospodaření 
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DSO PL v loňském roce a plán práce na rok 2019. Podrobnosti o hospodaření a plánu 

práce jsou v samostatném článku. 

▪ K 30. dubnu ukončí na svou žádost pracovní poměr na Obci Dobrčice náš zaměstnanec 

p. Jindřich Drtil. Do nového zaměstnání mu přejeme mnoho úspěchu a děkujeme mu za 

všechnu výborně odvedenou práci na naší obci. 

▪ V souvislosti s odchodem p. Drtila z pracovního poměru se uvolnila pozice 

technického pracovníka. V březnu proběhlo výběrové řízení, do kterého se nikdo 

nepřihlásil. V této souvislosti i nadále hledáme na plný či zkrácený úvazek technického 

pracovníka. Zájemci se mohou hlásit u starosty obce.   

     Marek Ostrčil 

 

Společenská kronika 
 

K 31. březnu 2019 má obec celkem 221 obyvatel: 111 mužů a 110 žen, z toho je 31 dětí 

do 15 let: 14 chlapců a 17 dívek. Od posledního vydání Dobrčických novin se narodilo 

jedno dítě. 

 

V lednu oslavila 75. narozeniny paní Libuše Skácelíková a 70. narozeniny oslavili Jitka 

Roubíčková a Josef Jedlička. V únoru oslavila 85. narozeniny paní Marie Machulová 

a v březnu dovršila 80 let paní Miroslava Trchalová. Všem jmenovaným ještě jednou moc 

gratulujeme a přejeme jim mnoho zdraví, štěstí a rodinné pohody do dalších let. 

 

Haně Netopilové gratulujeme k narození její dcery Elišky. Přejeme jí hodně zdraví a aby 

se jí v Dobrčicích líbilo. 

MO a MM 

 

Informace a zajímavosti 
 

Stavba vysokotlakého plynovodu přes Kamenec 

V úterý 26. března se uskutečnilo místní šetření ve věci povolení stavby dočasného 

skladu trubek na katastru obce Dobrčice – mezi rozcestím a silnicí první třídy od Horní 

Moštěnice. Tento sklad trubek bude vybudován v souvislosti s plánovanou výstavbou 

vysokotlakého plynovodu, který povede v sousedství stávajícího vysokotlakého plynovodu 

přes Kamenec. Při této stavbě dojde ke zdvojení stávajícího plynovodu. 

Stavba skladu trubek bude dočasná a po dobu provozu bude rychlost na komunikaci 

kolem vjezdu ke skladu omezena na 50 km/h. V průběhu výstavby či rušení skladu by 

mělo dojít jen k menším omezením, která ale nebudou mít vliv na průjezdnost komunikace 

mezi Dobrčicemi a Horní Moštěnicí. Ze strany obce Dobrčice bylo dále zkoumáno, zda je 

stavba v souladu s Územním plánem Dobrčice, a ve vyjádření ke stavbě byl vznesen 

požadavek na důsledné čištění komunikace od zeminy. Ke znečištění by mohlo docházet 

v průběhu výstavby, provozu a rušení skladu a to by mělo za následek zhoršení sjízdnosti 

komunikace. Předpokládaný termín výstavby skladu trubek je odhadován na přelom let 

2019 a 2020.  

Samotná výstavba plynovodu bude zahájena až po vybudování skladu trubek. Investor 

upozornil, že výše uvedený termín se může ještě posunout. Řízení ve věci stavebního 

povolení výstavby plynovodu teprve proběhne. Obec Dobrčice bude důsledně požadovat, 

aby při výstavbě docházelo k minimálním zásahům do běžného života občanů. Z pohledu 
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územního plánování je tato strategická stavba zanesena v platném Územním plánu obce 

Dobrčice a byla součástí už i dnes neplatného Územního plánu obce Dobrčice, který nabyl 

účinnosti v roce 2003 a platil až do podzimu 2018, kdy jej nahradil stávající územní plán. 

 

Parkování aut při okraji komunikací v Dobrčicích 

Žádáme opět všechny majitele aut, aby při parkování při okraji komunikací 

v Dobrčicích brali ohled nejen na průjezdnost komunikace, ale také na nepsaná pravidla 

ohledně parkování jen při jedné straně vozovky. Dále, pokud se mají vozidla všech občanů 

poskládat za sebe jen při jedné straně vozovky, tak je zcela zřejmé, že si nelze vyhradit 

parkování před svým domem jen pro své jedno auto, ale je třeba parkovat tak, aby i soused 

mohl pohodlně zaparkovat. Pokud máte vjezdy či průjezdy, prosíme, využívejte je tak, aby 

vozidla nezasahovala do vozovky a neztěžovala průjezd jiným vozidlům. Buďme k sobě 

ohleduplní při parkování. Je to v zájmu všech majitelů vozidel. 

 

Nový vchod do knihovny a sanace vlhkého zdiva 

V únoru se vybudoval nový vchod do dobrčické knihovny. Důvodů pro tuto změnu 

bylo hned několik. Protože budova obecního úřadu trpí vzlínáním zemní vlhkosti, bylo 

potřeba zasanovat vnitřní omítku pod věšáky v sále OÚ a zároveň bude nutné osekat vnější 

zdi budovy OÚ od omítky a gabřince. Současné schodiště do knihovny nedovoluje 

dostatečně dýchat zdi, na které je přilepené, a tak ho bude nutné zbourat. Při zvažování 

možné náhrady jsme zjistili, že vybudování nového ocelového schodiště, které by 

umožňovalo zdi od knihovny dýchat, by bylo příliš nákladné. Proto jsme se rozhodli pro 

vybourání nových dveří do knihovny ze sálu. Propojením budeme moci využít sál pro 

případné akce, které by se mohly konat v rámci knihovny. V knihovně se také vymalovalo.  

V letošním roce požádáme o dotaci na vybavení knihovny novými knihovními regály, 

protože ty staré jsou již ve špatném technickém stavu. 

Pokud rádi čtete, navštivte naši knihovnu. Jistě si dokážete z její nabídky knih vybrat. 

 

    
Marek Ostrčil 
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Hospodaření v Přestavlckém lese za rok 2018 a plán na rok 2019 
 

Uplynulý rok 2018 jsme se v Přestavlckém lese potýkali s kůrovcovou kalamitou.    

Na počátku loňského roku probíhala rozsáhlá těžba listnatých dřevin u příhonové cesty, 

kdy mnozí z občanů Dobrčic tvrdili, že tak kvalitní dřevo k samovýrobě snad ani 

nepamatují. Těžba napadeného dřeva kůrovcem probíhala prakticky celý rok. Velkou část 

kůrovcového dřeva odtěžili samovýrobci z členských obcí Dobrovolného svazku obcí 

Přestavlcký les – Staré Vsi, Přestavlk a Dobrčic (DSO PL), za což jim patří poděkování, že 

o toto dřevo měli zájem.  

 

Celkově byl za rok 2018 vytěžen následující objem dřevní hmoty: 

Úmyslná těžba v porostech do 40 let       259 m3 

Úmyslná těžba v porostech nad 40 let       231 m3 

Nahodilá těžba (sušky, polomy, kůrovec, …)      799 m3 

Celkem          1.289 m3 

 

Z tohoto množství bylo podle druhu dřevin: 

Buk 93 m3  Borovice 61 m3 

Bříza 250 m3  Modřín 54 m3 

Dub 106 m3  Smrk 540 m3 

Lípa 95 m3  Habr 6 m3 

Jasan 82 m3  Topol 2 m3 

 

Hospodaření DSO PL skončilo v roce 2018 přebytkem ve výši 208 tis. Kč, přičemž 

příjmy byly ve výši 544 tis. Kč a výdaje byly ve výši 336 tis. Kč. Výdaje loňského roku 

byly již ovlivněny některými náklady, spojenými s přípravou budování oplocenek 

k zalesnění po kůrovcovém smrku a opravou propustku mezi lesy DSO PL a soukromými 

lesy. 

 

Co nás čeká v roce 2019? 

Na počátku letošního roku došlo k dotěžení smrku a modřínů. Dále také ve větší míře 

došlo na nahodilou těžbu zejména bříz, které u nás trpí hnilobou a rychle odumírají. 

V březnu proběhla výsadba oplocenek, kam bylo vysazeno celkově 20.000 ks sazenic 

buku (15.000), dubu (4.000) a lípy (1.000). Díky pomoci myslivců se podařilo veškerou 

výsadbu zabezpečit oplocenkami.  

Bude třeba zrušit některá stará oplocení, která již neplní svou funkci a kde oplocené 

porosty již ani nepotřebují další ochranu. Budeme dále připravovat zalesnění zbytku 

vzniklých holin po těžbě kůrovcového smrku. Vyžínání v oplocenkách je každoroční 

rutinou a také se chceme zaměřit na terénní úpravy cest vedoucích k Dobrčicím, po 

kterých při přívalových deštích do naší vesnice stéká velké množství vody společně 

s listím, hlínou a větvemi.  

Pochopitelně také budeme připravovat těžbu dřeva pro podzim a zimu. Po téměř 

ukončeném problému s kůrovcem v našem společném lese se musíme zabývat 

problematikou bříz, které hynou v důsledku již výše zmíněné hniloby a také suchem. Další 

problematickou dřevinou jsou jasany, které taktéž hynou ve větším objemu. Určitě se 

budeme snažit najít dostatek vhodného dříví k samovýrobě, ale také budeme chtít kvalitní 
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dřevo prodat za výhodnou cenu ať už velkým zpracovatelům dřeva, ale třeba 

i samovýrobcům, pokud o něj budou mít zájem. 

Zájemci o těžbu dřeva samovýrobou by se měli v dostatečném předstihu nahlásit 

u svých obecních úřadů, popřípadě rovnou u předsedy DSO PL, kterým je Marek Ostrčil, 

starosta obce Dobrčice. Nespoléhejte se na přidělení dřeva až v průběhu zimy. Čím dříve 

budeme vědět počty zájemců o dřevo, tím lépe budeme schopni připravit podrobný plán 

těžby.   

Na podzim letošního roku se také začne připravovat nový lesní hospodářský plán na 

období 2020 – 2029. 

Současně bude v rámci Valných hromad DSO PL diskutována úprava stanov, kterými 

se řídí svazek obcí, a také budeme chtít diskutovat o rozsahu a způsobu těžby. 

Na rok 2019, vč. již na jaře provedené těžby zejména smrků, odhadujeme následující 

objemy vytěženého dřeva: 

Bříza 190 m3 

Jasan 30 m3 

Modřín 175 m3 

Smrk 770 m3 

  

 

 
 

Marek Ostrčil 
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Chmelařovo je skoro už celé v majetku obce a co dál? 
 

Obec Dobrčice již několik let usiluje o odkup domu Chmelařových (dům na p.č.st. 14 

a zahrada na p. č. 36 v k. ú. Dobrčice) u potoka pod obecním úřadem s cílem zajistit 

demolici domu. V současné době již obec vstoupila do poslední fáze, kdy skrze soud se 

domáhá nabytí vlastnictví posledního podílu ve výši 1/8 z předmětných nemovitostí. Již 

nyní je tedy potřeba připravit podklady pro následné využití pozemku.  

 
V době, kdy minulé zastupitelstvo rozhodovalo, zda se začne ucházet o nabytí 

vlastnictví předmětných nemovitostí, bylo v plánu, že po demolici zchátralého domu bude 

pozemek využit pro obecní účely jako skladovací plocha (např. materiál, technika, 

odpadové hospodářství, atd.) a nebo se pokusíme pozemek prodat či pronajmout.  

V současné době se otevírá možnost získat na demolici domu dotaci z Ministerstva pro 

místní rozvoj ČR ve výši 70 %. Stejný dotační titul umožňuje v rámci demolice také 

financovat projekt následného využití pozemku, vč. jeho statického zajištění.  

Jednou z možností je na pozemku vybudovat novou hasičskou zbrojnici, která by 

zároveň sloužila jako protierozní opatření. Stávající hasičská zbrojnice by se po nutných 

opravách ponechala pro potřeby obecního úřadu jako zázemí pro techniku a technické 

pracovníky obce, protože zázemí OÚ je v tomto ohledu značně omezené. 

Je zcela zřejmé, že vybudování nové hasičské zbrojnice by nebylo levné, ale pokud by 

na její zbudování přispěla dotace ve výši 70 %, pak je jistě dobré i tuto možnost uvážit. 

Máte lepší nápad na využití pozemku?  

Zastupitelstvo obce chce slyšet názor vás, občanů Dobrčic, aby mohlo v této věci 

dále rozhodnout. Přijďte, prosím na příští zasedání zastupitelstva, kde bude toto 

diskutováno – čtvrtek 18. dubna 2019 od 18:00 v sále OÚ Dobrčice. 

Marek Ostrčil 
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Třídění odpadů a kontejnerová stání 
 

Zastupitelstvo obce Dobrčice na svém 2. zasedání schválilo novou vyhlášku o výši 

poplatku za svoz komunálních odpadů, čímž došlo k navýšení poplatku z 400,- Kč na 

500,- Kč za poplatníka. Zároveň došlo ke změně frekvence svozů netříděného 

komunálního odpadu. Důvodů pro tyto změny bylo hned několik. A ačkoliv jsme se 

snažili již v minulém čísle novin na toto odpovědět, na základě mnoha dotazů a stížností 

ze strany občanů si dovolím tyto důvody opět shrnout. 

1) Celkové náklady na svoz odpadů 

V roce 2018 naše obec hospodařila v oblasti likvidace komunálních odpadů se ztrátou 

přes 50. tis. Kč, tzn. ztrátu více jak 200,- Kč/občana. To mělo několik důvodů – 

zvýšení nákladů na likvidaci bioodpadu, zvýšení nákladů na likvidaci netříděného 

komunálního odpadu (růst cen od svozové firmy) a také mimořádné náklady za svoz 

velkoobjemového odpadu a nebezpečného odpadu. K růstu cen došlo i na rok 2019 

a ztráta by se tak mohla opakovat. 

2) Množství netříděného odpadu 

Po zavedení frekvence svozu 1x za 2 týdny nám vzrostl objem netříděného odpadu 

o cca 30 %. Ceny jsou nastaveny v Kč/tunu odpadu a tedy tento nárůst v množství 

odpadů se negativně projevil v nákladnosti. Již nyní, po 3 měsících, kdy se sváží odpad 

1x za 4 týdny máme náklady za svoz netříděného odpadu min. o 30 % nižší.  

3) Připravovaná legislativa 

V současné době se připravuje legislativa, která má za cíl rapidně snížit množství 

směsného odpadu, který se bude moci ukládat na skládky.  Jedním z prostředků jak 

toho docílit bude zvýšení poplatků za skládkování na takovou úroveň, aby obce 

motivovaly občany k třídění. Zvýšený objem tříděného odpadu povede k nárůstu 

investic do jeho svozu a zpracování. A to pochopitelně může mít dopad na poplatek. 

Stále to bude ale méně nákladné než odpad skládkovat. My se chceme vyhnout situaci, 

kdy z roku na rok rapidně zvýšíme poplatky a zároveň řekneme, že musíte více třídit. 

4) Třídění odpadů 

V současné době je třídění plastu, skla a papíru pro naši obec ziskové. Zvýšením 

objemu tříděného odpadu docílíme zlepšení finanční situace v likvidaci odpadů. Svoz 

bioodpadů je pochopitelně ztrátový a z pohledu snížení nákladů bylo provedeno 

několik opatření, aby bioodpadu nebyl velký objem – zakoupení štěpkovače, rozdané 

kompostéry. Obec si také vezme pod svoji správu třídění železa a hliníku, protože ze 

strany dobrovolných hasičů nebylo snadné zajistit průběžný odvoz železa. S tímto 

opatřením je nicméně spojená nutnost zvýšit kapacitu nádob na tříděný odpad. 

 

Pokud jsme se chtěli do budoucna vyhnout mnohem vyššímu zvýšení poplatku za svoz 

odpadů, museli jsme provést nepopulární opatření, kterými bylo mírné zvýšení poplatku 

a snížení frekvence svozu. Zároveň musíme zajistit zvýšení kapacity kontejnerů na tříděný 

odpad. Pokud tato opatření povedou ke zlepšení nákladnosti systému likvidace odpadů, 

můžeme následně zvážit úpravu výše poplatku. Situaci vyhodnotíme před koncem 

letošního roku. 

 

Kontejnery na tříděný odpad 

Zastupitelstvo obce na svém 3. zasedání schválilo rozšíření stávajícího stání na 

kontejnery s tříděným odpadem u točny. Celkově by se do nového kontejnerového stání 
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mělo umístit až 12 kontejnerů, což bude vyžadovat rozšíření stání. Současně by toto nové 

stání mělo být oploceno betonovým plotem, aby bylo stání taktéž vizuálně vzhlednější. 

Cena za vybudování tohoto stání bude kolem 220 tis. Kč. Poté, co tento záměr 

zastupitelstvo obce schválilo, se ozvala velká kritika ze strany občanů. Dále také po 

vyměření pozemku u stávajícího stání jsme zjistili, že hranice pozemků výrazným 

způsobem ovlivní záměr na rozšíření stání. Zastupitelé se proto dohodli, že na dalším 

zasedání zastupitelstva celou záležitost ještě jednou projednají a budou se snažit najít 

vhodné řešení, jak zvýšit kapacitu kontejnerů na tříděný odpad. Výchozí předpoklady 

jsou: 

1) Zvýšení kapacity kontejnerů na tříděný odpad se dá realizovat pouze dvěma 

způsoby – rozšíření stávajících stanovišť nebo zřídit stanoviště nová. 

2) Klíčové je rozšíření počtu kontejnerů na plast a papír. 

3) Kontejnerové stání u točny slouží asi 2/3 obyvatel naší obce. 

4) Častější svoz tříděného odpadu není se stávající svozovou společností možný. 

5) Kontejnerové stání pod Kamencem je z hlediska kapacity dostačující. Zároveň je 

třeba brát na zřetel, že s ohledem na jeho umístění můžeme být v budoucnu nuceni 

toto stání přemístit (ačkoliv stojí na obecním pozemku). 

6) Kontejnerové stání musí stát na obecním pozemku, které bude bezproblémově 

přístupné svozovému vozidlu. 

Pokud se chcete zapojit do této diskuse, žádáme Vás o účast na dalším zasedání 

zastupitelstva, které se uskuteční 18. dubna 2019 od 18:00 v sále OÚ. 

Marek Ostrčil 
 

 

Chceme v centru obce zeleň nebo stání plná odpadů? (názor) 
 

V posledním zápise z jednání zastupitelstva jsem si přečetla, že zastupitelstvo 

schválilo zadání zakázky malého rozsahu na rozšíření současného stání kontejnerů na 

odpad firmě Sisko, s.r.o. Zděsila jsem se: co že se to zase zbrkle chystá 

v nejreprezentativnější části obce? A v ceně téměř čtvrt milionu korun? 

Obec se chystá na budování kanalizace a já věřím, že pokud se podařilo vybudovat 

kanalizaci v jiných stejně velkých obcích jako je třeba Šišma, není důvod, proč by se to 

nemělo podařit v blízké době i nám. Zůstanou rozkopané chodníky a cesty a logicky pak 

přijde čas na úpravu veřejných prostranství. Už teď bychom tedy měli mít plány i na to, 

jak budou ulice v budoucnu vypadat na povrchu. 

Točnu, střed obce, vnímám jako místo, které supluje náměstí, a z toho důvodu by tedy 

mělo být naší „výkladní skříní“. Dovedu si představit, že se obci podaří odkoupit zelenou 

plochu vedle točny, kde dnes stává kontejner na bioodpad, a že tady vznikne třeba malý 

parčík, kde by si mohly hrát děti a nebyly přitom ze všech stran obklopeny silnicí, kde 

bychom se mohli scházet i my ostatní. Mohla by tu být i malá vodní plocha, která by 

upomínala na bývalý rybník. Pokud to územní plán dovoluje. Betonové stání s 10 a více  

popelnicemi mi k tomuto obrazu jaksi nesedí…  

Dostupnost kontejnerů na tříděný odpad by měl být do 50 metrů od bydliště, aby se 

lidem vůbec chtělo odpady vynášet. Chápu, že při uspořádání Dobrčic je to oříšek, protože 

jsme typem sídla, kde není nabídka takových prostorů, navíc aby se k nim dostaly 

popelářské vozy a nebyli proti ani ti, co bydlí vedle. Ale zabýval se tím vůbec někdo, že 

může být nějaká alternativa? A lze bez komunitního plánování nebo veřejného projednání 
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tak rychle rozhodnout o vzhledu centrální části obce? Opravdu chceme popelnice umístit 

do obřího stání přímo vedle vánočního stromu? Aby vítaly všechny, kdo k nám přijedou 

a jdou si přečíst tabuli s informacemi o obci?   

Betonové stání… Beton. Ježí se mi vlasy hrůzou. V době, kdy bojujeme se suchem, 

obce se chystají měnit své koncepce vzhledu a zohledňují tuto situaci, aby zachytily co 

nejvíc dešťové vody do půdy a zelení ochladily vzduch, u nás v centru obce vybudujeme 

betonovou příšeru? Jak bude vypadat, kdo ji navrhne, kolik půdy zastavíme a bude 

pohledově zakrytá třeba keři, zabrání konstrukce rozfoukávání vysypaných odpadů? 

Nemohlo by být na vnější plášť použité dřevo, aby se nestavělo z betonu a stavba byla 

odlehčená a třeba pohledná, bude mít zelenou střechu? Tolik otázek… Nevím, jde-li na 

rozhodnutí ještě něco změnit, ale celý tento projekt se mi nelíbí. Myslím, že obci chybí 

koncepce zeleně i dalšího uspořádání, kam stání na odpadní kontejnery patří a podle které 

by šla možná stání vybudovat i dříve, než se bude řešit plánovaná kanalizace. A byla by už 

kvalitní a na vhodném místě, bez nutnosti změn v budoucnosti.   

A na závěr si dovolím ještě jednu poznámku, která se týká fungování zastupitelstva: 

Zastupitelů je 7. 5 z nich šlo do voleb jako skupina lidí, kteří mají společný cíl a toho 

chtějí dosáhnout. Jeden z nich se už při volbách projevil pro mne prapodivně, když nevolil 

za starostu toho, díky komu se do zastupitelstva vlastně dostal. Byl to záměr, využít 

pravděpodobného vítězství této strany, nechat se za ni zvolit a pak nespolupracovat? I tak 

má ale zastupitelstvo stále poměr 4:3 (nebo 5:2). A za svými názory a cíli by si tedy měli 

ti, kteří volby vyhráli, stát a neměli by podléhat tlakům menší skupiny, která stále něco 

požaduje, s náhradním řešením ale asi nepřichází a řešení svých připomínek navíc nechává 

jako práci druhé straně. Aspoň takový mám pocit. Pokud je špatný a obě volené strany 

jsou v harmonii, pak uznávám, že žiju v omylu. Nechci rozdmýchávat nevraživost nebo 

nepřátelské nálady. Ale pokud to tak není, pak většinově zvolenou stranu prosím, 

nenechejte se vmanipulovat do akcí, které nejsou dostatečně promyšlené jen proto, že 

někdo potřebuje ukázat, že díky němu „se něco řeší“. Nebudujte nic bez koncepce do 

budoucnosti a neutrácejte peníze, které chceme šetřit na to nejdůležitější, na co všichni 

čekáme a co je prvním krokem, a to je kanalizace.        

Jana Kosturová 

 

 
foto MO 
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Kříž na Podkřížové 
      
Vážení občané, kroniky naší obce se bohužel ztratily, proto o historii obce mnoho 

nevíme. Nejzákladnější vývojové etapy obce objasňuje kniha „Dobrčice v minulosti 

a přítomnosti“. Je toho ale ještě hodně, co si zaslouží odhalit a zdokumentovat z bohaté 

historie Dobrčic. Patří sem i historie obecních sakrálních staveb. Ve svých příspěvcích se 

vynasnažím alespoň částečně poodhalit jejich minulost. Dnes první část o kříži na 

Podkřížové. 

 

V obci se nachází tři menší sakrální stavby kaplička, kamenný kříž na Kamenci a kříž 

na Podkřížové. Obec má zájem na udržování těchto kulturních památek. Oprava kapličky 

a obou poškozených křížů na Kamenci a Podkřížové bylo prioritou zastupitelů obce, 

o čemž svědčí skutečnost, že v roce 2010 byla provedena oprava střechy kapličky. 

Do roku 2017 však nebyly příznivé podmínky pro získání dotace na další opravy místních 

kulturních památek. Financování oprav jen z rozpočtu obce bez dotací bylo neúnosnou 

finanční zátěží. Až v roce 2017 byly k dispozici finanční prostředky na opravu sakrálních 

staveb v obcích. Obec o dotace požádala, ale přednost dostala oprava kapličky, jejíž stav 

byl v důsledku zemní vlhkosti skutečně žalostný. Blížící se oslavy 660. výročí první 

písemné zmínky o obci vedlo zastupitele k rozhodnutí opravit nejdříve kapličku. V roce 

2018 obec opět požádala o dotaci a tak se konečně dostalo i na kříže. Objevila se však 

další komplikace, kříž na Kamenci nestojí na obecním, nýbrž na soukromém pozemku. 

Proto nebylo možné žádat o dotaci na opravu kříže na Kamenci. Obec několikrát požádala 

majitele pozemku pod křížem o odprodej pozemku, avšak bezúspěšně. Proto byla žádost 

sepsána pouze na opravu kříže na Podkřížové. Žádost byla úspěšná a obec získala od 

Ministerstva zemědělství dotaci ve výši 77.572,- Kč. Oprava stála celkem 110.818,-Kč, 

podíl obce činil 33.246,- Kč. Kamenické práce přišly na 103.818,- Kč, úprava okolní 

zeleně prostřednictvím firmy Jana Kostury 7.000,- Kč. Kříž byl v srpnu 2018 opraven 

a usazen firmou Kamenictví Seibert Jiří z Chropyně. Dne 30. září 2018 požehnal 

opravenému kříži na Podkřížové pan farář Jiří Zdeněk Pospíšilík. 

Současný vzhled kříže je výsledkem návrhu realizujícího kameníka, jehož návrh 

schválilo minulé zastupitelstvo. Jak ale kříž dříve vypadal a kdy vlastně vznikl? Po této 

skutečnosti již pátrám od roku 2010, ani na farnosti v Horní Moštěnici, pod kterou 

Dobrčice patří, jsem úspěšný nebyl.  

Na mědirytině švédského ležení z roku 1673 (nejstarší zobrazení obce Dobrčice) není 

zakreslen žádný kříž (1). Ve starých listinách z roku 1731 a 1749 se již uvádí pole pod 

křížem patřící moštěnskému učiteli. Proto se domníváme, že zmiňovaný dřevěný kříž byl 

postaven na sklonku třicetileté války, někdy na začátku 18.století.  Na mapě z prvního 

vojenského mapování Rakouské monarchie z let 1764–1768 je již kříž na Podkřížové 

zakreslen (2). Dle Seznamu křížů, kaplí a soch Moštěnské farnosti z roku 1838 se nacházel 

v Dobrčicích dřevěný kříž v polích vedle cesty do Moštěnice. Z těchto dokumentů 

vyplývá, že prapůvodně byl na území katastru obce jeden kříž na Podkřížové a to dřevěný. 
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(1) Nákres švédského vojenského tábora postaveného u Horní Moštěnice v srpnu 1643. 

Mědirytina byla otištěna ve známém díle Theatrum Europaeum. Archiv Muzeum 

Komenského v Přerově, sign. StM 159 

Na tomto nejstarším vyobrazení Dobrčic a jeho okolí není vyznačen žádný kříž. 

 

 
(2) 3. vojenské mapování, 1764-1768. © 1st Military Survey, Austrian State Archive, 

Military Archive, Vienna, © Laboratoř geoinformatiky Univerzity J. E. Purkyně,  

© Ministerstvo životního prostředí 

Na mapě je již vyznačen jeden kříž v katastru obce Dobrčice a to kříž na Podkřížové. 
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Další osudy kříže na Podkřížové a současně vznik druhého kříže na Kamenci již jasně 

vysvětluje dochovaný revers z 25. června 1877, ze kterého je zřejmé vybudování dvou 

nových kamenných křížů na parcelách č. 219 a 315, což odpovídá poloze křížů na 

Podkřížové a na Kamenci. (Na podstavci kříže na Kamenci je dokonce i vyryto jméno 

kameníka: „K. Somer Kroměříž“.) Pro zajímavost uvádím plné znění reversu (naleznete 

jej i na straně 120 v knize „Dobrčice v minulosti a přítomnosti“). Existenci obou křížů 

potvrzuje i mapa okolí Dobrčic, vojenského mapování z první poloviny 20. století (3). 

(viz. Strana 69. v knize o Dobrčicích).  

 

 
(3) Mapa okolí Dobrčic, vojenské mapování, 1. pol. 20. st. SokA Přerov 

 Na mapě jsou již vyznačeny oba dva kříže, na Podkřížové i na Kamenci. 

 

Dochovaný revers z 25. června 1877 podepsaný Ignácem Uherkem, starostou, 

a radními Josefem Kuželou a Josefem Kubíkem následujícího znění: 

„My níže podepsaní představení obce Dobrčické farnosti Horno Moštěnské 

potvrzujeme na základě usnešení obecního výboru ze dne 24. června 1877 v pravdě tímto, 

že obec Dobrčická vystavěla na své vlastní útraty nový kamenný kříž pod osadou západně 

v poli vedle komunikační cesty do Moštěnice jdoucí na obecní půdě parc. číslo 219 – pak 

druhý nový též kamenný kříž severně nad osadou na roli 14ololáníka Josefa Martilíka 
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z Dobrčic parcel. číslo 315 – podle druhé do Moštěnice jdoucí cesty. My se tedy ve jménu 

celé obce Dobrčické tímto reversem zavazujeme, oba tyto kamenné kříže na budoucí časy 

v dobrém stavu zachovati a opatrovati, a kdyby později jakýmkoli způsobem k nějaké skázi 

přišly, na útraty obce Dobrčické zase řádně postaviti. Na důkaz toho následující 

vlastnoruční podpisy a přitlačení obecní pečetě….“ Doufám, že současní zastupitelé 

naplní odkaz a vezmou za své splnění závazku tehdejších radních. 

 

Nadále však zůstává neobjasněn vzhled obou křížů. Kříž na kamenci je kromě horní 

části vcelku zachován, bude třeba dohledat vzhled horní části, ale o tom příště. 

Kříž na Podkřížové před zahájením opravy byl menší a ze žuly. Z této skutečnosti 

vycházel i návrh na jeho opravu. S Markem Ostrčilem jsme dne 25. srpna 2018 navštívili 

kameníka za účelem konečného odsouhlasení opravovaného kříže před montáží, dověděli 

jsme se, že firma objevila daleko mohutnější pískovcový základ kříže. Tato skutečnost mě 

téměř ubezpečila, že v roce 1877 obec vystavěla oba kříže stejného vzhledu z pískovce. 

Ještě cestou od kameníka jsme se se starostou zastavili v místě kříže a našli jsem tam kus 

opracovaného pískovce. 

Před šesti lety jsme spolu s Vítězslavem Smolkou převezli od paní Matlochové na 

obecní úřad velké množství pískovcových úlomků kamenného kříže. Paní je posbírala na 

jejich poli kolem kříže na Podkřížové. Mysleli jsme, že se zmýlila, protože velikost říms 

i torza těla Krista rozměrově neseděla na podstavec na Podkřížové, byly rozměrově větší. 

Toto nám potvrdil i odborný posudek kameníka. Dnes je ale více než pravděpodobné, že 

kříž na Podkřížové byl stejný jak na Kamenci. Jiný pramen totiž uvádí, že v červnu 1926 

byl za velké bouřky kříž zničen bleskem. Následně byl obnoven a vysvěcen spolu 

s horním křížem 4. května 1932 farářem P. Inocencem Obdržálkem. Zde se nabízí 

vysvětlení, že byl na původním masivním pískovcovém základě postaven nový kříž, 

daleko menší ze žuly. V osmdesátých letech minulého století byl vrch tohoto kříže zničen 

vandaly vracejícími se z taneční zábavy. Na uchovaném žulovém podstavci pak dala paní 

Špíšková kolem roku 1999 upevnit litinový kříž, ten byl v roce 2008 opět poškozen. 

V březnu 2011 byl opraven obecním zaměstnancem Antonínem Navrátilem a horní 

kovová část natřena zlatěnkou. Pak již následovala poslední rozsáhlá oprava v roce 2018 

a kříž byl uveden do současného stavu. Jednalo se o vyčištění původního pískovcového 

základu, zhotovení podkladní pískovcové plotny na původním základu. Vybroušení 

a oprava tří zachovalých žulových podstavců, včetně opravy nápisu „Pojďte ke mně 

všichni kteří pracujete a obtížení jste a já občerstvím vás“. Zcela nově byla zhotovena 

horní část kříže z totožné žuly jak dochovaný podstavec včetně těla Krista, které bylo 

vyhotoveno z pryskyřice z důvodu rizika zcizení. 
 

V dalším článku se dočtete něco o kříži na Kamenci. Rád uvítám jakékoli informace, 

nebo fotografie k článkům o sakrálních stavbách v naší obci, předem děkuji. 

Jaroslav Chlapečka 

          (redakčně neupraveno) 
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 Kříž poškozený vandaly – stav před opravou v roce 2011 

 
 
Vzhled kříže po provizorní  

opravě v dubnu 2011  → 

 

 

 

  
  Vzhled kříže po poslední rozsáhlé opravě v roce 2018 
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Počasí v Dobrčicích v roce 2018 
 

Počasí v uplynulém roce bylo nejen v Dobrčicích, ale i v celé ČR, velmi teplé a velmi 

suché. Charakteristická byla dlouhá období nadnormálních odchylek teploty vzduchu 

a období podnormálních srážkových úhrnů. 

Z hlediska teplot převažovala období teplotně nadnormální. Pokud bychom si rozdělili 

rok na jednotlivé týdny, tak pouze v jedenácti z nich byla průměrná týdenní teplota 

normální nebo podnormální, naopak v 41 případech nadnormální. Průměrná roční teplota 

vzduchu byla v roce 2018 o 2,1 stupně vyšší, než je dlouhodobý průměr od roku 1961.Co 

se srážek týče, průměrných nebo nadprůměrných srážek bylo dosaženo pouze v deseti 

týdnech, zatímco ve 42 týdnech podprůměrných, z toho v některých týdnech se srážky 

nevyskytly vůbec. 

Průběh počasí a jeho synoptické příčiny byly v roce 2018 velmi podobné situaci velmi 

suchého a teplého roku 2015. Rok 2018 byl druhým nejsušším rokem od počátku 

vyhodnocování od roku 1961 a současně letní období roku 2018 bylo nejteplejším za totéž 

období. Rok 2018 byl současně pátým suchým rokem v řadě. To se projevilo ve 

skutečnosti, že hydrologické projevy sucha v podobě stavu povrchových a podzemních 

vod byly na velké části území zatím nejextrémnější za celou řadu let a mnohde byla 

dosažena odtoková a stavová minima od počátku pozorování. To jsme mohli zaznamenat 

i v Dobrčicích na našem potoku, kde už od jara byl přítok před rybníkem minimální 

a v létě se zastavil úplně. Za vesnicí pod Chmelínem byl potok prakticky vyschlý po dobu 

několika měsíců. Hladina našeho rybníka také povážlivě klesala a v srpnu již byl úbytek 

vody docela markantní.  V průměru spadlo v ČR v roce 2018 75 % dlouhodobého normálu 

srážek. Dobrčice se bohužel zařadily mezi nejsušší oblasti, spadlo zde za celý rok pouze 

necelých 390 mm srážek, což představuje asi 55 % dlouhodobého normálu. Z grafů stavu 

vlhkosti v půdě jednoznačně vyplynulo, že oblast Hané na střední Moravě se potýkala 

ještě s větším suchem než jižní Morava, kde jsou problémy se suchem již několikaleté. Za 

loňský rok tak spadlo v Dobrčicích na každý metr čtvereční o 300 litrů vody méně, než je 

obvyklé. Jediným měsícem, kdy se podařilo splnit nebo překročit dlouhodobý normál, 

bylo září, zejména díky bouřce 1.9. ve které spadlo 53 mm srážek. Všechny ostatní měsíce 

byly podprůměrné, červenec, srpen, říjen a listopad silně podprůměrné. Vůbec nejsušším 

měsícem byl listopad, kdy spadlo jen 6 mm srážek, což představuje pouhých 12 % 

dlouhodobého normálu. V roce 2018 jsme měli v Dobrčicích celkem 59 dnů se srážkami, 

z toho ale bylo 24 dnů s úhrnem 3 mm a nižším. Bylo i málo bouřek, za celý rok pouze 8 

a jedna bouřka suchá. Nejvyšší jednodenní úhrn srážek byl 1.září, kdy v bouřce spadlo  

53 mm, jak již bylo uvedeno výše. 

 Přestože byl rok 2018 celkově velmi suchý, zaznamenali jsme v obci i jednu 

mimořádnou událost. Při odpolední bouřce 23.dubna došlo k zaplavení bahnem části 

vesnice kolem autobusové zastávky. Proč k této situaci došlo, když v samotné bouřce 

spadlo „jen“ 14 mm srážek? Protože se taková bouřka vyskytla velmi brzy. Je krajně 

neobvyklé, aby docházelo k tak významné konvektivní činnosti již okolo 20. dubna. Navíc 

vůbec nevíme, jaké byly skutečné srážkové úhrny na polích Řepky a Moštěnský Krnov. 

Pozemky zde byly teprve osety a chyběla na nich vegetace. Déšť pak dopadal na holou 

ornici a lehce ji po svahu splavoval. Ke stejné události došlo již v minulosti. Stalo se tak 

13.července 1974 a zaplavení bahnem bylo ještě větší, přestože pole byla pokryta bujnou 

vegetací. Tehdy to bylo způsobeno silnou noční bouřkou mezi Dobrčicemi a Beňovem. 

Jednou za několik desetiletí musíme prostě s tímto jevem počítat.  
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Tabulka teplotních odchylek od dlouhodobého normálu v jednotlivých měsících.* 
I. II. III. IV. V. VI. VII. VIII. IX. X. XI. XII. 

+4,2 -2,5 -1,7 +5,5 +3,7 +1,9 +2,4 +4,2 +1,6 +2,4 +2,1 +1,9 

 

Tabulka srážek v Dobrčicích v jednotlivých měsících v mm a % dlouhodobého 

normálu.  
I. II. III. IV. V. VI. VII. VIII. IX. X. XI. XII. 

26 22 23 24 43 41 38 22 85 23 6 34 

81% 78% 68% 51% 63% 49% 41% 25% 141% 38% 12% 85% 

 

*Vzhledem k tomu, že v Dobrčicích  nemáme pro meteorologii ověřené měřící zařízení 

teploty vzduchu, jsou v tabulce teplot použity údaje z meteorologické stanice Holešov. 

 

Shrnutím lze říci, že i rok 2018 pokračoval v trendu posledních let, tedy 

nadprůměrných teplot a podprůměrných srážek v souladu se změnou klimatu planety. 

Teplejší roky nás subjektivně ani nijak netrápí, hlavně proto, že jsme si již na ně zvykli. 

Ostatně vzhledem k tomu, že za posledních dvacet let byly prakticky všechny roky 

teplotně nadprůměrné, pociťujeme je již jako samozřejmost. Bohužel nám docela uniká 

celoplanetární přesah. Problém sucha vnímáme, alespoň někteří, přeci jen zřetelněji, 

alespoň v souvislostech se zemědělskou a zahrádkářskou činností nebo stavem lesnictví.  

O tom, že změna klimatu probíhá a přináší lidstvu problémy, už nikdo nepochybuje. 

Ano, i v minulosti se mnohokrát vyskytlo sucho. Specifikem současného sucha je souběh 

všech jeho forem – půdního i hydrologického a to jak v povrchových tak i ve spodních 

hladinách, za obecně vyšší teploty vzduchu. Díky našim předkům, kteří nám zajistili 

dostatek staveb zajišťujících zdroje vody, je nám umožněn život v relativním vodním 

blahobytu, vždyť stačí otočit kohoutkem. Takový pocit je zrádný v tom, že dokážeme 

přečkat běžné sucho, dokážeme přečkat i silné sucho s pocitem uspokojení, že jsme proti 

suchu odolní. A tím paradoxně zvyšujeme svou zranitelnost suchem opravdu extrémním, 

které překoná meze naší odolnosti. Až přijde, budeme zaskočeni, a o to tvrdší budou jeho 

dopady.  

Roman Zbořil 

 

 

Uplynulá zima v několika fotografiích 
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foto Jaroslav Chlapečka 

 

Kulturní a společenské akce 
 

Koncert smíšeného pěveckého sboru Vokál 

Tradiční předvánoční koncert Smíšeného pěveckého sboru Vokál z Přerova přilákal 

v loňském roce rekordní počet návštěvníků. Posluchači vytvořili báječnou atmosféru 

a posezení po ukončení koncertu se protáhlo do pozdních večerních hodin.  

Na základě tak velké návštěvnosti této akce jsme rozhodnuti v této předvánoční tradici 

pokračovat a i letos se můžete těšit na vystoupení Vokálu v předvánočním čase. 

 

 
foto MO 
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Silvestrovská vatra a Novoroční ohňostroj 

Silvestrovské a novoroční setkání u vatry opět přilákalo mnoho občanů Dobrčic. 

Z důvodu nepříznivých terénních podmínek se setkání uskutečnilo na točně. Mnozí občané 

tento přesun ocenili. Problémem je ale nedostatečný prostor pro odpalování ohňostroje 

u točny. Výhodou setkání na Kamenci je nejen možnost pozorovat oslavy nového roku 

v okolí, ale také možnost umístit odpaliště ohňostroj v dostatečné vzdálenosti od diváků. 

Na druhou stranu na Kamenec nikdy nedorazí tolik občanů, jako když se setkání u vatry 

uskuteční na točně. 

 

Obecní ples – Havajská pláž 

Druhý ples v naší obci tradičně pořádá Obec Dobrčice ve spolupráci s klubem seniorů 

a jako tradičně byl tématický, letos to byla HAVAJSKÁ PLÁŽ. Nápadité a pestrobarevné 

kostýmy měli snad všichni návštěvníci a kapela Elixír se postarala o příjemnou hudbu. 

Věříme, že si ples všichni užili. A již nyní můžeme hledat téma toho příštího – černo-bílý, 

květinové děti, papučový nebo pyžamový? Poraďte nám při výběru, přijďte s nápadem!  

Nepodařilo se nám získat fotografie z plesu. Pokud je někdo máte, budeme rádi, když 

se o ně s námi podělíte. Děkujeme. 

 

Vodění medvěda 
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foto Miluše a Karel Ostrčilíkovi 
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Výsadba stromků v Přestavlckém lese 

V sobotu 23. března, v neděli 

24. března a v neděli 31. března se 

uskutečnily brigády na výsadbu 

stromků v Přestavlckém lese. Jednalo 

se o výsadbu holin po těžbě smrku 

napadeného kůrovcem. 

Velice děkujeme všem, kteří se 

zúčastnili brigád. Zejména v sobotu 

23. března byla úžasná účast. 

Odhadem bylo přítomno na 

80 dobrovolníků. Celkem se za tyto tři 

dny vysadilo 19.000 ks stromků. 

Zbylých 1.000 ks vysadili 

dobrovolníci, kteří se brigád nemohli 

zúčastnit a šli sázet stromky v prvním dubnovém týdnu. 

Poděkování patří myslivcům, kteří zajistili zbudování oplocenek, a také obecním 

zaměstnancům Staré Vsi, Přestavlk a Dobrčic, kteří před samotnými brigádami i v průběhu 

nich zajišťovali přípravu a technickou pomoc. O organizaci výsadby se pak staral předseda 

DSO Přestavlcký les Marek Ostrčil společně se starostkami obce Přestavlky Evou 

Macháčkovou a starostkou Staré Vsi Jiřinou Mádrovou. Na výsadbu dohlížel odborný 

lesní hospodář Jiří Pálka. 

 

 



 _______________________________________________________________________ Dobrčické noviny 1/2019 

23 

 

 
 

 
 foto Hana Zamazalová 
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Dobrčické slivkošt 

V sobotu 30. března se v hospodě Na Tvrzi uskutečnil XII. ročník Dobrčického 

slivkoštu. Celkově bylo do koštu doneseno 12 vzorků pálenek, které ohodnotilo 16 

koštýřů. Přinášíme výsledky jejich hodnocení: 

Umístění  Vzorek    Body 

I.   místo  Marek Ostrčil   16 

II.   místo  Roman Zbořil   13 

III. místo  Petr Navařík    11 

    Josef Ostrčil    10 

    Zbyněk Petřík   9 

    Petr Navařík   8 

    David Franke   7 

    Antonín Netopil   6 

    Jiří Číhal, Vítězslav Smolka 5 

    Vítězslav Smolka   4 

    Zdena Voltnerová   3 

 

 
Sylva Smolková, foto Eva Jurčíková 

 

 

Nejbližší plánované kulturní, společenské a sportovní akce 
 

▪ Chození děvčat s Májem, neděle 14. dubna od 10:00 hod 

▪ Divadelní představení Tři a tři je pět, neděle 24. dubna od 16:00 hod, sál OÚ 

▪ Vítání občánků a Den matek, neděle 12. května od 14:00 hod 

▪ Dětský den v Dobrčicích, sobota 8. června od 14:00 hod, výletiště 

▪ Neckiáda (Prasečí lodě), sobota 22. června od 14:00 hod, výletiště 

 

Výše uvedené termíny se mohou změnit. O jednotlivých akcích budete včas informováni. 

Marek Ostrčil 
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Obec Dobrčice vás zve na divadelní představení: 
 
 

Divadelní spolek Vlkoš sobě aneb ochotni, schopni čehokoliv uvádí 
komedii Raye Cooneyho 

 
 

TŘI A TŘI JE PĚT 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

Hrají: 
Jiří Fryč, Kateřina Langerová, Ludmila Tomancová, Pavel Zdráhal, 

Lucie Matlochová, Jan Josefík a František Vaculík 
 
 

NEDĚLE  28. 4. 2019 

od 16:00 hod. v sále OÚ  DOBRČICE 
 
 

Vstupné dobrovolné 
O přestávce se bude prodávat občerstvení. Těšíme se na Vás. 
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Hledáme nového technického pracovníka na obec  
 

Pracovní pozice: Technický pracovník OÚ 

 

 

Popis pozice: 

 

Údržba veřejných prostranství, údržba zeleně, pomocné práce 

v odpadovém hospodářství obce, správa majetku obce, 

údržbářské práce, práce v lesním hospodářství, pořádání 

kulturních akcí, … 

 

 

Velikost úvazku: 

 

plný či zkrácený úvazek, DPP, DPČ 

 

 

Platové ohodnocení: 

 

Podle nařízení vlády č. 564/2006 Sb. v platném znění. 

V případě DPP a DPČ dohodou. 

 

 

Požadavky: 

 

Samostatnost, bezúhonnost, časová flexibilita pro řešení 

naléhavých úkolů, schopnost vést další pracovníky, schopnost 

operativně vyhodnocovat priority pracovních úkolů, řidičské 

oprávnění skupiny B, min. středoškolské vzdělání s výučním 

listem 

 

 

Termín nástupu: 

 

Ihned 

 

 

Přihlášení: 

 

V případě zájmu na plný či zkrácený úvazek je potřeba donést 

strukturovaný profesní životopis na OÚ. 

V případě DPP a DPČ životopis není potřeba. 

Přihlášky u starosty obce Marka Ostrčila (tel. 776 860 292) nebo 

na email obec.dobrcice@seznam.cz  

 

Pozvánka na 4. zasedání Zastupitelstva obce Dobrčice 
 

Zveme vás na 4. zasedání Zastupitelstva obce Dobrčice, které se uskuteční  

 

ve čtvrtek 18. dubna 2019 od 18:00 v sále OÚ Dobrčice. 

 

Hlavními body programu bude diskuse ve věci: 

 

Zvýšení kapacity kontejnerů na tříděný odpad 

Využití pozemků po demolici domu Chmelařových 

 
Zastupitelstvo obce se těší na vaši účast. 

mailto:obec.dobrcice@seznam.cz
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